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عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه لایحه حمایت از زنان بعد از تصویب در کمیسیون 
اجتماعی مجلس به طور عادی به صحن می آید، گفت: این 
لایحه هفته آینده در کمیسیون رأی گیری می شود.احمد 
فاطمی درباره آخرین وضعیت لایحه حمایت از زنان در 
مجلس شورای اســلامی، اظهار کرد: نام این لایحه ابتدا 
حمایت از زنان در برابر خشونت بود اما بنا بر مصالحی واژه 
خشونت حذف و به لایحه ارتقای حقوق زنان تغییر یافت.
وی با بیان اینکه این لایحه در حال حاضر در جلســات 
کمیته زنان و خانواده کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی در حال بررسی است، افزود: قرار است لایحه ای 
که دولت به مجلس فرستاده و مصوبه ای که کمیسیون 
اجتماعی مجلس یازدهم داشــته است، جمع بندی و از 
دل آنها یک متن مناسب تهیه شــود. فاطمی ادامه داد: 
فکر می کنم لایحه از هفته آینده در دستور کار کمیسیون 
اجتماعی قرار گیرد و بعد از تصویب کمیسیون به شکل 

لایحه عادی در نوبت صحن مجلس قرار داده شود.
لایحه حمایت از زنان؛ لایحه ای پر حرف و حدیث

نماینده مردم بابل در مجلس شــورای اســلامی با بیان 
اینکه این لایحه، پر حرف و حدیث اســت و مانند لایحه 
عفاف و حجاب حساسیت های زیادی دارد؛ تاکید کرد: 
در کمیسیون اجتماعی بر روی واژگان این لایحه، ماده ها، 
تبصره ها و احــکام قانونی آن و تعریــف واژگان از جمله 
کلماتی مانند »خشونت«، »کرامت زن«، »حقوق زن« 
و مفاهیمی مانند توجه به زنان ایرانی در داخل کشور و 
خارج از کشور توجه شده است.وی افزود: بحث های زیادی 
در این خصوص مطرح است و فکر می کنم باید به کمیته 

زنان کمیسیون اجتماعی فرصت دهیم که ظرف یکی دو 
روز آینده به جمع بندی برسند و لایحه را در کمیسیون 
اجتماعی مطرح کنند؛ قرار است این لایحه هفته آینده در 
کمیسیون اجتماعی مطرح شود و اگر کلیات در کمیسیون 
به تصویب برسد به صحن مجلس ارجاع می شود. فاطمی 
درباره تغییر نام لایحه نیز گفت: اینکه واژگانی را حذف 
کردیم به معنی این نیســت که خشــونت علیه زنان در 
جامعه را نادیده می گیریم، بلکه حتماً خشونت علیه زنان 
وجود دارد.نماینده مردم بابل در مجلس شورای اسلامی 
توضیح داد: مظاهر خشونت انواع مختلف دارد و با حمایتی 
که از بانوان انجام می شود، امیدواریم در مسیر رشد و تعالی 

حقوق زنان در جامعه کمک کنیم.
 جرم انگاری خشونت علیه زنان

وی، هدف اصلی این لایحه را پیشگیری از مظاهر 

خشــونت علیه زنان عنوان کرد و افــزود: تلاش داریم 
خشــونت علیه زنان را جرم انگاری کنیــم و بتوانیم با 
تضمین هایی از جمله پیش بینی مجازات های مناسب، 
مظاهر خشــونت علیه زنان را در جامعه را کاهش دهیم. 
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: به مقوله پیشگیری تاکید داریم و در این لایحه سعی 
می کنیم با تشدید مجازات در بعضی از حوزه ها بتوانیم 
هزینه ســوء رفتار علیه زنان را بالا ببریم. معاون رئیس 
جمهور در امور زنان و خانواده گفــت: لایحه حمایت از 
زنان اکنون در کمیســیون های مجلس شورای اسلامی 
در حال بررسی است و بعد از آن در صحن مجلس بررسی 

خواهد شد.
 موضوع حفظ کرامت زنان و توجه به امنیت 

زنان، دغدغه همه مسئولان کشور است

سال گذشــته زهرا بهروز در جمع خبرنگاران در حیاط 
دولت در پاسخ به ســئوال خبرنگاری مبنی براینکه آیا 
چند ماه پیش نیز وضعیت بررســی لایحــه حمایت از 
زنان به همین اوضاع نبود، افزود: این سئوال را از مجلس 
بپرسید و امید است که حل شود. وی در پاسخ به سئوال 
دیگری مبنی براینکه با وجود زن کشــی هایی که اتفاق 
افتاده، چرا بعد از ۶ ماه هنوز اتفاقی برای این قانون نیفتاده 
است، گفت: اکنون در تعاملی که با مجلس داریم احساس 
نمی کنیم که مجلس مشــکلی دارد و امیــد که اینگونه 
نیســت، ما این تصور را نداریم و امیدواریم که تصور ما 
واقعی باشد.معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور گفت: 
موضوع حفظ کرامت زنان و توجه به امنیت زنان، دغدغه 
همه مسئولان کشور است، بیش از همه تاکید مقام معظم 
رهبری بوده بارها در سخنرانی هایشان این را مورد تاکید 
قرار دادند، یکی از مهمترین جاهایی که ایشان صحبت 
کردند ســال ۱۳۷۶ بوده اســت که مفصل راجع به این 
موضوع صحبت کردند. اگر تا به امروز این قانون تصویب 
نشــده، کوتاهی ما بوده اســت.بهروزآذر افزود: اکنون با 
جلســاتی که با اعضای مجلس شــورای اسلامی داریم، 
دغدغه این اســت آن بخش هایی که تکالیف دستگاه ها 
است را مورد توجه قرار بدهند تا نقص ها و محدودیت هایی 
که وجود دارد، را رفع کنند و بخش دوم آن که بحث جرم 
انگاری ها است، بدون تغییر باقی خواهد ماند. این توافقی 
بوده است که ما با دوستان داشتیم و قولی بوده که به ما 
داده اند. امیدواریم با همین مسیر پیش برویم. وی گفت: 
امید ما هم این است که این لایحه هر چه زودتر در دستور 
صحن مجلس قرار بگیرد و شاهد این باشیم که به صورت 
قانونی جلــوی رفتارهایی که دیگر متاســفانه با گفتار 
نمی توانیم پیشــگیری کنیم و باید حتماً قانون واسطه 

شود را بگیریم.

سدهای خاکی ناجی خلیج فارس؛ 

جلوگیری از آلودگی پس از 
انفجار بندر شهید رجایی

محمدحسین محزونیه / گروه  جامعه 
news@ naslefarda.net 

اتفاقی که در بندر عباس افتاد اتفاقی نیست که 
بتوان به سادگی از کنار آن گذشت ، حادثه خبر 
نمی کند اما می توان جلــوی آن را گرفت و در 
انفجار بندر شهید رجایی نیز ثابت شد که خطا 
منجر به بروز آن شد و یک کشور را داغدار کرد.

یک ذره از آلودگی ها وارد آب های 
ساحلی و دریایی نشد

تحلیل این حادثه اما در بخشی امیدوار کننده 
است و آن هم نجات خلیج فارس از آلودگی های 
این انفجار می باشد .حبیب مسیحی تازیانی 
مدیــر کل حفاظت محیط زیســت اســتان 
هرمزگان است وی در مورد آلودگی های ناشی 
از آتش سوزی در بندر شهید رجایی بندر عباس 
گفت: مدیریت بحران بلافاصله در محل تشکیل 
شد. با توجه به اینکه مشتقات نفتی مثل قیر و 
ترکیبات مشابه رها شده بود و به کانال های آب 
سطحی راه پیدا می کردند، برای جلوگیری از 
آلودگی خلیج فارس، سدهای خاکی در کانال 
اصلی ایجاد شد. ابعاد کانال مناسب مدیریت 
این کار بــود و در طول حدود پنج تا شــش 
کیلومتر، دو طرف کانال بســته شد. آب های 
مورد اســتفاده برای اطفای حریق هم به این 
کانال ها هدایت شد. با این شرایط حتی یک ذره 
از آلودگی ها وارد آب های ساحلی و دریایی نشد. 
این اقدام بسیار به موقع و هوشمندانه در حوزه 
مدیریت آب ها و پســماندهای جاری بود. وی 
در خصوص نحوه مدیریت پسماند و پساب ها 
نیز گفت:خوشــبختانه محوطه اطراف محل 
آتش سوزی بتنی بود و خاک منطقه در معرض 
مســتقیم آلودگی قرار نگرفت. آلودگی هایی 
که هنگام انفجار یا حریق ایجاد شــده بودند، 
روی ســطوح بتنی باقی ماندند سپس توسط 
کانال های آبرسانی به کانال های اصلی هدایت 
شــدند تا کمترین آلودگی اطــراف محدوده 
ایجاد شود. بعد از مهار بحران، مدیریت پسماند 
وارد عمل می شــود که حتماً باید تفکیک نوع 
کالاهای سوخته شده و میزان هر یک از آن ها 
انجام شود تا پســماندها به درستی مدیریت 
شــوند. بعد از بحران، کار مدیریت تفکیکی و 
جمع آوری پسماندهای سوخته اهمیت بسیار 

زیادی دارد. 
نمونه برداری از منابــع ثابت به 

عنوان منشاء آلاینده های ثابت 
وی با تاکید بر لزوم پایــش گازهای نیتروژنی 
شــامل ناکس و ســاکس یعنی اکسیدهای 
گوگــردی و اکســیدهای نیتروژنــی که از 
پارامترهای محیط زیستی محسوب می شود، 
گفت: محدوده دارای دود بســیار غلیظ بود. 
برهمین اســاس پیش بینی شــد که به دلیل 
احتمال سوخت ناقص، دودی با حالت سنگین 
ایجاد شــود و در فضا ذرات معلق تولید کند. 
پایش هــا از منطقه غــرب بندرعباس، محل 
استقرار این صنایع با به کارگیری امکانات دو 
ایستگاه گازسنج - که یکی از آن ها غبارهای 

محیطی را نیز سنجش می کند - آغاز شد.
به گفته وی اطلاعات به دســت آمده از هر دو 
ایستگاه مبنی بر آن بود که در طول روز نخست 
حادثه، مقادیر آلودگی های منتشــره به ویژه 
ذرات ریزگرد ناشی از فعل و انفعالات انفجار و 

رخداد آتش سوزی افزایش یافته است.
تیم های پایش محیط زیست در 

محل حضور دارند
وی درخصوص نشت مواد یا انتشار مواد سمی 
نیز گفت: نشتی یا انتشــار مواد سمی وجود 
نداشــت و اغلب ترکیبات نفتی در کانتینرها 
موجود بود. در حال حاضر هم تیم های پایش 
محیط زیست در محل حضور دارند و پایش ها 
را انجام می دهند. تازیانی در خصوص برآورد 
میــزان خســارت های زیســت محیطی نیز 
گفت:این موضوع به بعد از پایــان بحران و به 

مرحله بررسی های دقیق موکول شده است
پایش خاک به صورت روتین

وی در خصوص احتمال آلودگی خاک 
با ذرات دود ســنگینی که بر اثر حریق منتشر 
شده اند نیز گفت: پایش خاک به صورت روتین 
در منطقه غرب بندرعباس انجام می شــود و 
چون این منطقه صنعتی است، هر چند وقت 

یک بار نمونه برداری خاک صورت می گیرد.
 حالا با توجه به این حادثه، ممکن اســت نیاز 
باشد مکان های جدیدی نیز انتخاب شود. اگر 
ذراتی که در هوا منتشر شــده اند روی خاک 
نشســته باشــد و آلودگی خاک بیش از حد 
استاندارد باشد، قطعاً باید مدیریت صحیحی 
برای خاک هم در نظر گرفته شود.مســیحی 
تازیانی ادامه داد:  پایش های خاک از برنامه های 
پس از بحران اســت. در ادامــه در اداره کل 
محیط زیست استان، پایش آب های ساحلی، 
پسماندها و دیگر موضوعات نیز دنبال می شود 
 تا آثــار حادثه بر محیط زیســت بــه حداقل

 برسد.
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جـامـعـه
Society7 برای کاهش وزن چه زمانی  

از سرکه سیب استفاده کنیم؟

پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

 سرکه سیب )ACV( در نتیجه تخمیر سیب، 
شــکر و مخمر به دســت می آید. از سرکه 
ســیب معمولاً برای حفظ یا طعم دادن به 
غذاها استفاده می شود، اما مزایای سلامتی 
زیادی هم دارد و بــه بیماری های زیادی از 
ویروس ها گرفته تا سرطان کمک می کند. 
سرکه سیب متشکل از اســید استیک، 4 
ویتامین، 5 ماده معدنی، ۱ و فلاونوئیدهای 

ضد التهابی است.
زمان مشخصی برای بهترین بهره برداری از 

مزایای سرکه سیب وجود دارد؟
بسته به هدف شما از مصرف سرکه سیب، 
زمان مناســب مصــرف آن در طــول روز 
متفاوت است. مهم اســت که هدف شما از 
مصرف سرکه ســیب چیست، مثلًا کاهش 
وزن، بهبود هضم، متعادل کردن سطح قند 

خون یا چیز دیگری.
در صبح

صبح ممکن اســت زمان مناســبی برای 
مصرف ســرکه ســیب باشــد. طــی یک 
کارآزمایی بالینــی در افــرادی که دارای 
اضافه وزن یــا چاقی بودنــد، مصرف یک 
قاشق غذاخوری سرکه سیب به مدت چهار 
تا ۱2 هفته هر روز صبــح، به کاهش موارد 

زیر کمک کرد:
*قند خون

BMI 
 وزن بدن

کلسترول تام
 تری گلیسیرید

 دور کمر
بعد از ۱2 هفته مصرف مکمل سرکه سیب، 
شــرکت کنندگان به طور متوســط ۶ تا 8 
کیلوگرم وزن از دست دادند. شاخص توده 

بدنی آنها نیز تا ۳ نمره کاهش یافت.
با این حال، برای تأیید این نتایج قبل از ارائه 
یک توصیه قطعی نیاز به تحقیقات و بررسی 

بیشتری است.
قبل از غذا

طبق نتایج حاصل از چند کارآزمایی بالینی 
کوچک، مصرف سرکه ســیب قبل از غذا 
باعث کاهش اشتها و ایجاد احساس سیری 
سریعتر و در نتیجه تنظیم قند خون بعد از 

غذا می شود.
بعلاوه، این مطالعــات کوچک بوده و روی 
گروه های خاصی از افراد انجام شده است. 
مثلًا نتایج حاصل از یک کارآزمایی حاکی 
از آن بود که ســرکه سیب باعث کند شدن 
تخلیه معده در ۱0 نفر مبتلا به دیابت نوع 

۱ شد.
از آنجایی که این آزمایشــات بالینی بسیار 
محدود و کوچک بودند، بــه منظور تأیید 
تأثیر ســرکه ســیب در همه افراد نیاز به 

تحقیقات بیشتری است.
قبل از خواب

اگرچه شواهد حاکی از آن است که مصرف 
ســرکه قبل از خواب باعــث کاهش قند 
خون ناشــتا در افراد مبتلا به دیابت نوع 2 
می شــود، اما این اثر تنها مختص به سرکه 

سیب نیست.
مزایای سرکه سیب برای زنان

اطلاعات و شواهد موجود در مورد مزایای 
سرکه سیب برای خانم ها محدود است، اما 
همین شواهد محدود نشان دهنده مزایای 

سرکه سیب برای موارد زیر می باشد:
*ســندرم تخمدان پلی کیستیک 
)PCOS(: نتایج حاصــل از مطالعه ای که 
بر روی هفت زن مبتلا به سندرم تخمدان 
پلی کیستیک انجام شد حاکی از آن است 
که مصرف سرکه ســیب چرخه قاعدگی را 

تنظیم کرده و باروری را افزایش می دهد.
*عفونت های مخمری واژن: طبق نتایج 
حاصــل از تحقیقات انجام شــده، مصرف 
سرکه سیب باعث درمان یک مورد عفونت 

مخمری مزمن شده است.
قبل از خوددرمانی این بیماری ها حتماً در 
مورد استفاده از ســرکه سیب یا هر درمان 
دیگری با ارائه دهنده مراقبت های بهداشتی 
خود مشــورت کنید، زیرا در صورت عدم 
مدیریت درســت باعث تشدید مشکل و به 

خطر انداختن سلامتی خواهد شد.
Source: https://www.verywellhealth.
com/when-to-take-apple-cider-

11707133-vinegar

یافته ها

نوار قلب، مهم ترین روش تشخیص سکته قلبی تجلی مردم سالاری دینی در فعالیت  شورای شهر و روستا 
نسل فردا / گروه  جامعه  در تقویم انقلاب اسلامی ایران، نهم اردیبهشت ماه سالروز تولد شوراهای 

news@ naslefarda.net  اسلامی شهر و روستا یعنی مهمترین نهاد متولی اداره امور شهر و روستا
می باشد. در تاریخ نهم اردیبهشت سال ۱۳58 بود که رهبر کبیر انقلاب 
اسلامی در راستای توجه به مردم سالاری بر لزوم مشارکت مردم در اداره امور شهر و روستا تأکید کرد و همین 
مسئله زمینه ساز برگزاری اولین انتخابات شوراهای شهر و روستا در اســفندماه سال ۱۳۷۷ شد و این نهاد 
مردمی که نمونه ای بارز از تجلی مردم سالاری است در سال ۱۳۷8  در ایران شروع به کار کرد. از همان ابتدای 
شروع به کار اولین شورای اسلامی شهر و روستا تا به امروز این نهاد مردم سالارانه به کار خود با جدیت ادامه 

داده است.

فوق تخصص اکوکاردیوگرافی قلب گفت: مهم ترین روش تشخیصی برای ســکته قلبی، گرفتن نوار قلب از بیمار  است. نکیسا  فاطمه براتی / گروه  جامعه 
news@ naslefarda.net  خوانساری در گفت وگو با خبرنگار نسل فردا اظهار کرد:یکی از بیماری نام آشنای قلبی سکته قلبی است که بسیار در مورد آن

صحبت شده و   مهم ترین روش تشخیصی برای  سکته قلبی این است که از بیمار نوار قلب گرفته می شود.وی افزود: برای تشخیص 
این بیماری  آزمایش هایی دیگری  در این زمینه وجود دارد که از فرد گرفته می شود. فوق تخصص اکوکاردیوگرافی قلب گفت: برای تشخیص  سکته قلبی  روش تشخیصی 
دیگری نیز وجود دارد که  ساختار قلب و دریچه ها را مورد بررسی قرار می دهد. وی ادامه داد:  پس از انجام آزمایش و معاینات از بیمار پزشک معالج درمان های دارویی  را برای 
بیمار تجویز می کند . خوانساری اضافه کرد: پس از انجام اقدامات درمانی که بسیار اهمیت دارد و کمک کننده است، پزشک  اقدامات دیگری که برای بیمار باید انجام شود در 
نظر می گیرد. فوق تخصص اکوکاردیوگرافی قلب خاطرنشان کرد: افرادی که بیماری قلبی دارند باید از رژیم غذایی مناسب استفاده کنند و پرهیز غذایی داشته باشند و از 

سبزیجات تازه استفاده کنند.




